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Styrelsemöte 
den 2 december 2022 
 

Plats: Garvaren, Stationsgatan 2, Ljungby 
 

Deltagare: 
Roland Gottfridsson 
Christer Gustafsson 
Juha Rankinen 
Hanna Palm Johansson 
Camilla Bernhardsson – Lst Kronoberg 
Christian Alsterberg 
Berne Eliasson 
Lars-Ove Johansson 
Jörgen Johansson 
Lisa Weimann – Lst Jönköping 
Niklas Lindell - Lst Jönköping 
Stefan Widerberg 
Kent Danielsson 
Henrik Jatkola 
Helén Johansson 
Ulrika Algothsson 
Thomas Axelsson 
Eskil Svensson 
 
Gäst: Torbjörn Ringkvist – Lagans Vänner 
 
 

Mötesagenda 
 

1. Mötets öppnande 
Roland öppnar mötet och hälsar alla välkomna. Presentationsrunda. 
 

2. Justerare 
Stefan Widerberg valdes att justera protokollet. 
 
Info 
 

3. Vattenrådens dag (Roland) 
Genomfördes 27-28 sep 2022. Huvuddiskussionen var kring att samverkansbidraget till 
vattenråden upphör. Skrivelse har lämnats in från vattenråd till Vattenmyndigheten för 
Västerhavet. 
 Lst Jönköping påpekar att där finns möjligheter att jobba med åtgärdsarbeten, där det 
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finns statliga pengar i konkreta projekt. 
 

4. Partnermöte Forskningsstation Bolmen 9 dec (Juha) 
Forskningsstation Bolmens partnermöte kommer att genomföras fredag den 9 december. 
Både Roland och Christer har anmält sig till mötet. 
 

5. Bokföring (Juha) 
Dialog har påbörjats med Konceptor kring system för att underlätta bokföring, bokslut 
mm. 
 

6. Hemsidan data/grafer, återkoppling? (Juha) 
Ingen återkoppling har inkommit kring de grafer som upprättats av Miljöbarometern från 
SRK mätningarna. Styrelsen uppmanas att inkomma med synpunkter, som skickas in till 
sekreteraren för fortsatt dialog med Miljöbarometern kring utveckling av hemsidan. 
Hemsidan är ett sätt att nå allmänhet, kommuner, myndigheter och andra intresserade. 
En idé som framkom för att utveckla hemsidan är att koppla in ungdomar som får titta på 
sidan och komma med synpunkter/idéer. 
 

7. Vattenkonferens 9-10 maj 2023, Tiraholm (Juha) 
Forskningsstation Bolmen/Sydvatten och Region Halland planerar en kommande 
vattenkonferens på Tiraholm. Med information kommer så fort program mm är fastställt. 
 

8. Nyhetsblad (Juha) 
Inget nyhetsblad kommer ut innan årets slut, då inga artiklar inkommit. Planen är att 
komma ut med ett nyhetsblad i vår istället.  
En idé som lades fram var kring möjligheten att anställa en redaktör, som tog hand om 
nyhetsbladet. 
 

9. Vattenprojekt i Ljungby (Ljungby kommun) 
Hanna Palm, Ljungby kommun, informerade om en pågående LONA ansökan kring 
kartering av våtmarker i kommunen. Man avser titta på höjddata, markanvändning och 
dikningar for att kunna ta fram potentiella platser för att skapa/återställa våtmarker. Vilka 
ytor är mest relevanta och ger störst effekt?  Ansökan är inskickat och besked inväntas i 
vår. Planerat som 3 års projekt. Tjänstemän har kommit med förslaget och det har varit 
uppe i kommunstyrelsen. 
Kontakt med markägare kommer att tas när projektet kommer igång. 
 
Info från Länsstyrelserna – bidrag finns för våtmarksarbete. LONA/LOVA eller 
Landsbygdsprogram (100% finansiering) 
 
LRF påpekar att det är viktigt att koppla in markägare i ett tidigt skede för lyckat resultat. 
 
Vidare informerade Hanna om Nässjön, som är en utdikad sjö, och ett LONA projekt som 
undersökt möjligheten att höja sjön. Dialogmöten har genomförts med markägare. 
Ljungby kommun har en LONA/LOVA samordnare och där hemsidan är uppdaterad kring 
möjligheten kring LONA. 
 

10. Info från Länsstyrelserna 
Åtgärdsprogrammet för vattenförvaltning 2022-2027 har beslutats och ny 
påverkansbedömning genomförs nästa år. 
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Återkom till Länsstyrelsen om presentation kring åtgärdsprogrammet önskas av 
vattenrådet. 
 
Lst berättar om handlingsplan Full koll på våra vatten som är ett övervakningsprogram av 
tillstånden i grundvatten, sjöar, vattendrag och kustvatten. Där finns nationella och 
regionala program med utvalda punkter, SRK ingår. Används för att ge bättre underlag för 
statusklassning. 
 
Lst Jönköping informerar att bidrag för vattenförvaltning till Lagans vattenråd finns att 
söka och ansökan ska vara inne senast 6 december, max 100 000kr. Ansökningsblankett 
har skickats till vattenrådet. 
 
Våtmarker – LONA/LOVA – våtmarks projekt Värnamo kommun, Vallestad Gård. Avrinning 
3 våtmarker, Värnamo kommun hjälper till att söka. 
 
Information kring projekt som pågår kring Store Mosse med att höja vattennivån och 
lägga igen diken. 
 
Diskussion & beslut 
 

11. Kvarnasjö projektet – uppföljning Värnamo (Stefan) 
Värnamo kommun informerade att provtagning pågår och där kommunen kommer att 
utreda kring de periodvis ökade värdena. 
 

12. Förändring andelstal – Vaggeryd (Juha) 
Förfrågan från Vaggeryds kommun på fakturan och andelstalen. Undersökning visare att 
ett reningsverk låg fel och man har även satt in ett extra reningssteg som borde minska 
utsläppen ytterligare och därmed borde andelstalen även minska? 
Vaggeryd kommun har 26 andelar - Fakturan är betald men kan regleras i nästa års 
faktura om beslut att minska andelstal tas. 
 
Beslut: 
Inga förändringar görs i andelstal i nuläget, då omställning av andelstal kan komma att 
genomföras efter den modell som beslutats av Nissans vattenråd. En presentation av 
Nissans vattenråds omställning av andelstal kommer att bokas in under våren. 
 

13. Interreg – North Sea Region - Blå Transition – deltagare från vattenrådet? (Juha) 
Information om projektet som omfattar 6 länder (Frankrike, Belgien, Nederländerna, 
Tyskland, Danmark och Sverige med 18 piloter där Sverige har Vomb och Bolmen. LTH 
projektleder som handlar om markanvändning, vattenkvalitet, klimatförändringar – 
Hållbar förvaltning av ekosystem. 
 
Beslut: 
Christian Alsterberg väljs som representant för Lagans Vattenråd i Blå Transition 
projektet. 
 

14. Låg vattennivå Bolmen (Bolmen FVOF5/Juha) 
Oro kring låg vattennivå och där FVOF5 kommer att lyfta frågan till stämman med hur 
mycket vattenuttag (Statkraft/Sydvatten) sjön tål i samklang med klimatförändringar. 
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Statkraft informerar att det är komplext, vattennivån är inte riktigt återhämtat från 2018. 
Där finns sänkningsgränser, min tappningar osv. 
 
Södra informerade att där pågår diskussioner kring skogen och grundvattennivåer. 
 
Det konstaterades att samordning behövs över kommun- och länsgränser. 
 

15. Föreningen Lagans vänner presenterar 
Torbjörn Ringkvist presenterar föreningens historia och vision kring Lagan för att bli 
biosfärområde. 
 
En fråga som uppkom efter presentationen var om de varit i kontakt med Visit Halland – 
Visit Småland och förslaget från vattenrådet att ta kontakt med de. 
 
Lagans vänner rekommenderar vattenrådet att ta del av hemsidan www.lagan.eu och där 
man erbjuder sig att ta individuell kontakt i slutet av januari. 
 

16. Höga nivåer av joner och tungmetaller (bly & kadmium) provpunkt 2 – Lagan nedströms 
(Medins/Juha). Fil bifogat. 
Görs några uppföljningar var dessa kommer ifrån? Är detta en trend?. Sekreteraren kollar 
upp om prov tagits med fortsatt höga värden. Där finns möjlighet att låta Medins tar extra 
prov om det anses behövas. 
 

17. Beredningsgrupp bestående av tjänstemän (Sydvatten), förslag bifogat. 
Christer Alsterberg presenterar förslag till beredningsgrupp bestående av tjänstemän. Det 
kan hjälpa till med att växla upp med informationsflöde, LONA ansökningar och möjlighet 
att på sikt med att jobba med åtgärder. 
 
Förslag: 
Beslut att aktivt hitta en organisation för att skapa en beredningsgrupp bestående av 
tjänstemän som tillsätts vid årsstämman. 
 
Diskussion i vattenrådet följde. Hur ska man organisera denna grupp och här infogade 
Länsstyrelsen att samverkansbidraget kan sökas för detta. 
Tanken är gruppen utses av kommunerna men arbetar för LVs styrelse. 
 
Beslut: 
Styrelsen beslutar att arbeta med att organisera/bilda en tjänstemannagrupp. 
 

 
Nästa möte: 3 mars 2023 
 
 
Ljungby 2 dec 2022 
 
/Roland Gottfridsson - ordförande 
 
/Stefan Widerberg - justerare 

http://www.lagan.eu/

